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לא הפסקנו יום אחד לעבוד 
ולזכות העובדים חייב לציין 

שאף אחד לא עזב וכולם הגיעו 
לעבודה. היתה קצת הרגשה 

של מילואים

הכניסה לרפת יפה ומזמינה, זה הבייבי של ירדן הממשיך את דרכו של זאביק. 
רפת משותפת של מעיין ברוך ולוחמי הגיטאות, 7.750 מיליון ליטר מכסה 

כ-670 חולבות, 440 עגלות. השותפות הראשונה בין רפתות קיבוציות שקמה 
בישראל, מכון קרוסלה, 40 עמדות שנבנה ב-2017, מרכז מזון עצמאי, תזונאי 

מלווה, רן בן גיגי ממילובר, חלב מסופק לשטראוס  •

רפת מעלה

אריה היתה כאן הרגשה של מילואים
מנהל הרפת, אריה אלברג, 46, מגיל 14 רפתן, חבר קיבוץ עין 
המפרץ, 5 שנים ברפת, החליף את זאביק האגדי. אריה ניהל 

בעבר את רפת גליל מערבי. על הצוות שלו אומר אריה "הצוות 
מאוד הטרוגני, יש לנו את ירדן גינסבורג, מס' 2 בן המקום, 

4 תאילנדים, 4 סטודנטים מטנזניה, 5 עובדים מכפרי האזור, 
בחור מעכו. הצוות עבר הרבה טלטלות בשנים האחרונות, 

החלטנו לעבוד על בסיס עובדים זרים ולנסות ולטפח אנשים 
מקצועיים שילכו איתנו דרך". באשר לרפואת העדר  "אני 

עובד עם הרופא ארז יונאי, אני מאוד אוהב את ארז, בקשרים 
טובים. אנחנו לא עושים רפואת עדר, כבר הרבה זמן".

סכם השנה האחרונה?
"שנה מאתגרת, זה החל בזה שהעובדים הזרים עזבו, המשיך 
בזה שחטפנו כאן טילים. לא הפסקנו יום אחד לעבוד ולזכות 
העובדים חייב לציין שאף אחד לא עזב וכולם הגיעו לעבודה. 
היתה קצת הרגשה של מילואים. יחסית אנחנו הכי עורפיים 

באזור, ידענו מתי לא להתפזר, בגדול אנחנו עבדנו רגיל".

הסוד לניהול הרפת?
"ניהול משתף, גם לעובד הפשוט יש אחריות על מעשיו, 

האצלת סמכויות, בגדול יש כאן צוות שאפשר לסמוך עליו. 
סדר יום מוגדר, דבר חשוב מאוד, בסוף הרפת היא סל פעולות 

קטנות שצריך לעשות אותם טוב, כל רפת והאמת והצרכים 
שלה". 

 וכרפתן וותיק איך אתה רואה את עתיד 
ענף החלב?

"ענף החלב שלנו, חייב עוד רפורמה, הרפתות צריכות לגדול, 
יכול להיות שיש אזורים בארץ שלא חייבים לגדל בהם פרות. 
צריך יהיה להגדיל את יחידות הייצור, אנחנו חייבים להמשיך 

לייצר חלב בישראל, אין ברירה אחרת. דבר נוסף, לדעתי, 
הענף חייב להישאר מתוכנן, מבחינת מכסות הענף מנוהל נכון 

וטוב וצריך להמשיך כך. אני חושב שהגופים המרכזיים בענף 
מאוד חשובים, שיאון, החקלאית, ההתאחדות, אך לצד אמירה 
זו, הגופים הללו חייבים לעבור רפורמה ושינויים בהתאם לרוח 
הענף חייב רפורמה נוספת והגדלת הרפתות. אריה אלברגהתקופה והזמן. בסוף מישהו צריך לרכז את כל המידע ולשמור 
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על אחידות מסוימת, כי זה כוחנו. אני 
חושב שאנחנו חייבים לעשות את 

המקסימום ולהכניס אנשים מקצועיים 
ואיכותיים לענף, חייבים לפתח את 

הפן הלימודי, אקדמיה, פעם היה את 
מדרשת רופין, היום אין לצערי".   

הסוד, ניהול משותף, אריה ומס' 2 ירדן גינסבורג

קרוסלה משוכללת רפת גליל מערבי

רפת משולשת של 
רגבה, כברי ושמרת, 
קומפלקס משרדים 

ומכון מהחדשים 
והגדולים בארץ, מכון 

קרוסלה של אפימילק, 
60 עמדות, 12 מיליון 

ליטר מכסה, החלב 
מועבר לשטראוס 

לרפת יכולת לייצר 
עוד כמיליון ליטר 

ללא צורך בהשקעות 
נוספות •

רפת 
הגליל המערבי

61

אנחנו מאמינים בענף החלב. נבו פישלמחסור בגידולי שדה באזור. זיו שלזינגר

את הרפת מנהלים שניים, מה שנקרא, ניהול משותף כשכול 
אחד מנהל ואחראי על תחומים שונים.  זיו שלזינגר, 56, בן 
קיבוץ שמרת, נשוי ואב ל-3 ילדים, אחראי על הצד הטכני, 

כלכלי. נבו פישל, 38, מכפר מסריק, נשוי ואב ל-2 ילדים, 
אחראי על ניהול העדר, מזונות והתפעול השוטף. מרכז מזון 

גדול, עצמאי שבו מייצרים את המזון בליווי רן בן גיגי תזונאי 
מחברת מילובר.

סכמו את השנה האחרונה?
זיו "שנה מאתגרת מאוד מכל ההיבטים, הכניסה לניהול, 

באוקטובר 2023 פרצה ברפת קדחת 3 הימים ההתאוששות 
לקחה כחצי שנה 36 חולבות ועגלות מתו. כך שהכל ביחד 
והמלחמה, כמובן יצר כאן תקופה לא פשוטה". נבו בחיוך 

"באוקטובר 23 יצאתי למילואים עד ינואר ופספסתי את כל 
"הכייף" של המחלה. בפן המקצועי והכלכלי, היתה שנה טובה 

לרפת למרות כל הבעיות. בחודשים האחרונים היה באמת 
קשה מאוד, הטילים האזעקות, גם ברפת וכמובן גם למשפחה. 

ולמרות זאת הנתונים טובים".

ומה באשר לכוח אדם?
נבו "לשמחתנו לא היה שינוי, 17 עובדים, 2 תאילנדים ומרבית 

הצוות מהאזור, צוות וותיק, יציב ומקצועי, שזה מאוד חשוב 
לרפת, במיוחד בתקופה כזו".

הבעיות ברפת?
זיו "הבעיה הכי קשה, מחסור בגידולי השדה באזור, אנחנו 
צריכים לקנות רחוק דבר שמייקר את המזון, בנוסף, פינוי 

הזבל, כיום אנחנו משלמים על כל קוב זבל שיוצא מהרפת. 
כרגע אין שום פתרון אמיתי. צריך להגיע להסדר עם הגד"ש 
שיתחילו שוב לקבל את הזבל שלנו. יש  איזה פיילוט בנושא, 

אך הדרך ארוכה".

הדברים החשובים ברפת?
זיו "צוות טוב, הקפדה על הפרטים הקטנים, לתפוס בעיות 

בזמן, גנטיקה טובה וכמובן הקפדה על ממשק"

ענף החלב לאן?
זיו "אנחנו צופים קדימה, בהכנות לבניית 2 סככות לחולבות 
ומתכוננים לעשור הבא. תכנון הענף חשוב מאוד לטובת כל 

עם ישראל ובטח לנו, הרפתנים. נראה לי מופרך לתת מכסות 
חדשות ליצרנים חדשים, אם רוצים לחלק מכסות שיחלקו 

ליצרנים קיימים. אנחנו יכולים, לייצר כמעט כפול במכון 
הקיים שלנו. אם יורידו את ההגבלות על שותפויות קיבוציות, 

כל הענף יראה אחרת".

נבו "אנחנו מאמינים בענף החלב, רואים בו את העתיד למרות 
הקשיים, צריך למצוא פתרון לעובדים ולשדרה ניהולית".   
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התקשרו עכשיו!

 עם אגירה והגדלה אפשר להרוויח עוד
מהמערכות הסולאריות הקיימות

התקשרות ב-3 מסלולים

שכירות | שותפות | הקמה

משק הבקר והחלב | 62433

14 חודשים מאז תחילת המלחמה - רפתות בחזית פרויקט מיוחד

אילון הוא קיבוץ מפונה מהיום השני של המלחמה. קיבוץ המתפרנס בעיקר 
מחקלאות, מטעי אבוקדו, בננות, לול ורפת. מוזר להסתובב בקיבוץ נטוש, אך 
גם לאחר כשבועיים מאז הפסקת האש, חברי הקיבוץ ותושביו, עדיין לא שבו 

אליו. ממתינים לראות מה יהיה, הם כבר למודי ניסיון ואכזבות •

רפת מנור, 
קיבוץ אילון

רפת מנור הממוקמת בקיבוץ, בשנת 2005 הפכה לרפת 
משותפת לקיבוצי אילון ופלך, רפת בעלת מכסה של 8.4 מיליון 
ליטר מכסה כולל 200 אלף ליטר תוספת מכסה שהרפת קבלה 

ממשרד החקלאות כעזרה לקיבוצים ולמושבים המפונים, 
החלב משווק לשטראוס. מכון חליבה קצת מוזר שלא רואים 

בכל מקום, 2 מכונים צמודים שדירת דג, 8 על 8 כל אחד וחצר 
המתנה משותפת של חברת אפימילק. גילי שגיא, מנהל הרפת 

על מרכז מזון "אנחנו הולכים להשקיע בו כמיליון וחצי שקלים 

החזקים והיעילים ימשיכו קדימה. גילי שגיא

בשנה הקרובה, אנחנו לא קונים מזון בחוץ, כל הרכיבים נקנים 
בצורה עצמאית ומתייעץ עם התזונאי אמיר בלוך". 

עמדו במבחנים קשים
גילי שגיא, 66 חבר קיבוץ אילון, נשוי 3 ילדים, 3 נכדות, 

רפתן משנת 76, גדל במושבה יבניאל, היה בעברו 7 שנים 
גזבר של בית הספר במשותף באזור, שימש כמנהל קהילה 
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מיגון מתקדם

התקשרו עוד היום!!
dorban1998@gmail.com  רענן 052-2912636  | 

אנחנו 
נשארים

כשהרפתנים 
יוצאים 

המצלמות שלנו מתעדות   • 
את פנים הרפת, הדיר והשטח מסביב. 

קבלת נתונים על מצב הרפת והדיר 24/7  •

נסיון וותק של 30 שנה  •

 מחירים מיוחדים לסוף השנה 

נהלו את הרפת שלכם 
מהנייד ומהמשרד
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מכון חליבה יחיד ומיוחד. רפת מנור

במשך 4 שנים בתחילת תהליך ההפרטה. לגילי זו הקדנציה 
השלישית כמנהל הרפת ומשנת 2007 מנהל את הרפת. גילי 

"הצוות מחולק ל-3 קטגוריות, 8 עובדים מיישובי הסביבה, 4 
תאילנדים ו-5 חברי קיבוץ. יש כאן אנשים עם הרבה שנות 

וותק, בעלי מקצוע טובים".  

סכם את המלחמה?
"היה קשה מאוד, נפלו כאן לא מעט טילים, בתוך הקיבוץ. 

בפן האישי עמדתי כאן במבחנים מאוד קשים, לבד ללא 
המשפחה, חוסר וודאות, לא פשוט בכלל, אבל נשארתי כאן. 

אני לא חושב שהמצב הבטחוני השפיע על הפרות, להפתעתי 
התוצאות ברפת היו יותר טובות בחצי השנה הראשונה של 

2024 ביחס לאותה תקופה ב-2023". 

מרוצה מהסכם הפסקת האש?
באופן אישי אני רגוע, לא חושב שיכולנו לקבל הסדר טוב 

יותר, כרגע שקט כאן, מקווה שהשקט יישמר והתושבים יחזרו 
מהר". 

התושבים עדיין לא חוזרים?
"הרבה מתוכם לא חזרו גם במהלך המלחמה, אפילו לא לראות 

את הבית. היום כבר כמעט כולם באו לראות מה המצב ואני 

מעריך שתוך חודש חודשיים מי שמתכנן לחזור, יחזור. רוב 
אלה שנולדו כאן יחזרו, אני מעריך שכ-10 אחוז לא יחזרו, 
אך זו הערכה שלי בלבד". גילי עזב את החקלאית לפני כ-4 

שנים ועובד עם הרופא ארז יונאי "אני מאוד מרוצה מהרופא 
ומהשירות שאני מקבל. החקלאית מהבחינה מקצועית נהדרת, 

אין לי שום דבר נגדם. אך לאורך השנים משהו קרה שם 
ולמרות זאת, החקלאית זה שלנו וחשוב שתהיה, אך בסוף הכל 

זה כלכלה".

מתגעגע לשגרה?
"אתחיל ואומר כי השגרה במלחמה היתה לא פשוטה, הקושי 

זה התחלת היום, בזמן המלחמה, נלחמתי על כל נותן שירותים, 
משאיות סולר, הובלת חלב, מזון, רופא, אך היו הרבה גופים 

שחששו להגיע, אני לא מאשים אותם אך זה הותיר אותי 
לעיתים בסיטואציה מאוד קשה, כעת אני רוצה את השגרה, את 

השקט, די, הספיק לנו, רוצים לחזור לחיים רגילים". 

השקעות לעתיד?
"בשנה האחרונה התקנו מערכות אוורור חדשות של חברת 

הרמן, 40 במספר, קנינו סלף חדש והתוכנית העתידית שלנו, 
הרחבת מרכז מזון, סככה לעוד 130 חולבות ומתכננים את 

המכון החדש".

איך אתה רואה את ענף החלב?
"אני אדם אופטימי, החזקים והיעילים ימשיכו לככב, הבעיה 

היא כוח מקצועי צעיר, ההתאחדות חייבת למצוא פתרון 
לכוח אדם מקצועי וצעיר שירצה להמשיך את הענף הנהדר 

הזה קדימה. וכמובן, לא פחות חשוב, לשמור על תכנון הענף, 
ההסכם אמור להסתיים בסוף 2025, השר דיכטר מאוד רוצה 
לשמור על הענף והחקלאות, השאלה כמה כוח יהיה לו מול 

משרד האוצר".   



מיגון מתקדם
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